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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordföranden Therese Carlborg (M) och vice ordföranden 

Stefan Nilsson (MP) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 3 september 2014. 

 

 

Anmäldes att protokollet från den 12 juni 2014 justerades den 

16 juni 2014. 
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§ 2   

Svar på medborgarförslag- skatepark på Östermalm 

Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

2. Medborgarförslaget skickas till idrottsnämnden för 

kännedom. 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom i juni 2014 om att på Östermalm, 

gärna vid idrottsplatsen, anlägga en skatepark motsvarande den i 

Rålambshovsparken. 

 

Idag finns två skateanläggningar inom Östermalm, en 

streetskateanläggning i Humlegården i anslutning till 

ungdomscaféet ”Humlanhuset” och en skateramp vid 

Hjorthagens ungdomsgård. Båda platserna är exempel på aktiva 

och fungerande mötesplatser. Området omkring Östermalms IP 

förvaltas av idrottsnämnden och ligger därför utanför 

stadsdelsnämndens rådighet.  

 

Förvaltningen instämmer emellertid med förslagsställaren om 

att en ytterligare anläggning för skate vore ett attraktivt tillskott 

till stadsdelens utbud av aktiviteter. Lämpliga platser att utreda 

tillsammans med Östermalms IP kan vara Gärdets sportfält eller 

Kampementsbadet, vilka också förvaltas av idrottsnämnden.  

 

Medborgarförslaget föreslås därför skickas till idrottsnämnden 

för kännedom. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 augusti 2014. 

Dnr 2014-328-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Vi ser mycket positivt på förslaget om en skatepark och 

instämmer med förvaltningen och förslagsställaren om att det 

skulle bli ytterligare ett positivt inslag i Östermalms utbud av 

olika idrotter och möjlighet till spontanidrott, inte minst för 

ungdomar. Våra grönområden ger oss bra möjligheter till idrott 

och friluftsliv och så länge hänsyn tas till natur och andra 

intressen så ser vi bara positivt på förslag på verksamheter som 

detta. 
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§ 3   

Svar på medborgarförslag- förbättra den sociala 
gemenskapen 

Beslut 

Medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom i juni 2014 till Östermalms 

stadsdelsnämnd med förslag om att nämnden ska förbättra den 

sociala gemenskapen genom att tillsätta en kommitté med 

frivilligorganisationer och kyrkan för att utreda vilket stöd 

nämnden bör utveckla för att minska ensamhet och depression.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2014. 

Dnr 2014-2-1.2.3. 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att bifalla medborgarförslaget 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Ett samarbete enligt medborgarförslaget är befogat. En 

kommitté med frivilligorganisationer och kyrkan bör få i 

uppdrag att se över hur nämnden kan vidareutveckla sina 

verksamheter för att minska ensamhet och depression. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamot Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamot Jaime 

Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Depression är den vanligaste orsaken till psykisk ohälsa bland 

äldre personer så förslagsställaren tar upp en viktig fråga när det 

gäller vikten av att stimulera till samvaro och aktiviteter för 

äldre. Enligt Socialstyrelsens rapport (september 2013) - ”Att 

uppmärksamma äldre med psykisk ohälsa” beräknas 15–25 % 

vid 75 års ålder procent lida av psykisk ohälsa, men alla dessa 

har inte en psykiatrisk diagnos. I dag återfinns enligt rapporten 

äldre personer med psykiatrisk problematik framför allt inom 

primärvården och äldreomsorgen, utan tillgång till 

specialistpsykiatrins kompetens. 

 

Flertalet äldre med psykisk ohälsa behöver insatser från både 

socialtjänsten och hälso- och sjukvården. Det är därför viktigt 

att nämnden som ansvarig för socialtjänsten och de som arbetar 

i dem utgår från ett helhetsperspektiv vid bedömningen av den 

äldres situation och behov, och att man samverkar över 

verksamhetsgränserna. Det är således viktigt att förebygga att 

äldre hamnar i depression och psykisk ohälsa och att det finns 

träffpunkter där äldre över 65 kan träffas utan biståndsbeslut. 
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§ 4   

Svar på medborgarförslag- om åtgärder mot 
korruption 

Beslut 

Medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom i februari 2014 till Östermalms 

stadsdels-nämnd med förslag om att nämnden ska granska de 

företag som nämnden har upphandlingsavtal med och att de 

betalar rätt skatt och arbetsgivar-avgifter. Förslagsställaren 

hänvisar till en EU-rapport där det konstateras att stora pengar 

försvinner genom kommuners och landstings upphandlingar. 

Nämnden föreslås vidta vissa åtgärder för att minska risken för 

korruption. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2014.  

Dnr 2014-80-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Upphandling av öppen fritidsverksamhet vid Gustaf 
Adolfsparken 

Beslut 

Driften av Gustaf Adolfsparkens öppna fritidsverksamhet från 

och med den 1 september 2015 upphandlas inom ramen för 

serviceförvaltningens upphandlingsstöd. 
 
Ärendet 

Stockholms stad genom Östermalms stadsdelsnämnd och 

Banérporten Aktiebolag organisationsnummer 556442-1724, har 

träffat överenskommelse om att förlänga avtalet för driften av 

Gustav Adolfsparkens parklek. Villkor för verksamheten är 

reglerade i huvudavtalet daterat den 22 juni 2010. 

Avtalsförlängningen gäller från och med den 31 augusti 2014 

till och med den 31 augusti 2015, därefter upphör avtalet och är 

inte möjligt att förlänga med hänvisning till huvudavtalet den 22 

juni 2010. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 juni 2014. 

Dnr 2014-422-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Gustav Adolfparklekens öppna fritidsverksamhet ska 

upphandlas och drivas av Banérporten Aktiebolag. 

Vänsterpartiet tycker att den bör drivas i egen regi istället.  

 

Barn och ungdomar förtjänar de bästa verksamheter som är 

möjliga och det innebär att kvalitén ska säkerställas för att vara 

den enda prioriteten. När privata företag driver sådana 

verksamheter kan det inte garanteras att just kvalitén är 

huvudprioriteten, utan det kan finnas andra prioriteringar. 

 

Därför tycker vi att fritidsverksamheter ska drivas i egen regi. 
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§ 6   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till 
Konsthallens Värdshus AB 

Beslut 

1. Konsthallens Värdshus AB, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin och starköl, måndag till söndag 

kl. 11:00 till 01:00 i restaurang Del mar samt i dess 

uteservering, måndag till söndag kl. 11:00 till 22:00, 

Allmännagränd 4, 115 21 Stockholm. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Konsthallens Värdshus AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten för restaurang Del mar, 

Allmännagränd på Djurgården, samt till dess uteservering. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 juni 2014. 

Dnr 2014-388-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till 
Carina Lundström - Himmelska Hundar 

Beslut 

1. Barbro Carina Lundström, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin och starköl i Himmelska Hundar 

samt i dess uteservering, måndag till söndag kl. 11:00 – 

20:00. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Barbro Carina Lundström ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten för café/restaurang 

Himmelska Hundar samt till dess uteservering, Hedinsgatan 13, 

måndag till söndag, kl. 11.00 – 20.00. Förvaltningen finner inte 

att alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 juni 2014. 

Dnr 2014-391-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till 
Restaurang KTH Konsulatet 

Beslut 

1. Konsulatet vid THS:s fysiksektion, bör utifrån en social 

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

slutet sällskap få servera spritdrycker, vin och starköl och 

andra jästa drycker, måndag till söndag kl. 17:00 – 01:00 i 

restaurang KYH Konsulatet samt i dess uteservering, samma 

tid, Teknikringen 26, 114 28 Stockholm. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Konsulatet vid THS:s fysiksektion ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till slutet sällskap för restaurang KTH 

Konsulatet, måndag till söndag kl. 17.00 - 01.00, Teknikringen 

26, samt till dess uteservering. Östermalms stadsdelsförvaltning 

finner inte att alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle 

medföra någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2014. 

Dnr 2014-429-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd –  
K-märkt AB 
 
Beslut 

1. K-märkt AB, bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker, måndag till söndag kl. 11:00 till 03:00 i 

restaurang K-Märkt Garnisonen samt dess uteservering, 

Karlavägen 100, 115 26 Stockholm. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

K-Märkt AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten för restaurang K-Märkt Garnisonen, samt till dess 

uteservering, måndag till söndag kl. 11:00 – 03:00, Karlavägen 

100.  Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 augusti 2014. 

Dnr 2014-459-1.5.2. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) anslöt sig till miljöpartiet de grönas 

förslag. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 
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att bevilja tillstånd, enligt förslaget, att servera alkohol inne i 

restaurangen till kl. 03:00 

 

att bevilja tillstånd att servera alkohol på uteserveringen till kl. 

01:00 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Servering på uteservering nattetid ända till kl. 03:00 riskerar 

innebära olägenheter och störningar för kringboende och 

allmänhet. Restaurangens begäran om att servera alkohol inne i 

restaurangen bör beviljas, men servering på uteserveringen 

begränsas till kl. 01:00. 
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§ 10   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till 
Delikatessgrossisten i Norden AB 

Beslut 

1. Delikatessgrossisten i Norden AB, bör utifrån en social 

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa alkoholdrycker dagligen till slutet sällskap i del av 

butiken Jaber, mellan kl. 11:00-21:00, Strandvägen 9, 114 

56 Stockholm. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Delikatessgrossisten i Norden AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till slutet sällskap i del av butiken Jaber på 

Strandvägen 9. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juli 2014. 

Dnr 2014-430-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Revidering av Vision 2030 – ett Stockholm i 
världsklass 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har till stadsdelsnämnden överlämnat en 

remiss gällande ”Revidering av Vision 2030 - ett Stockholm i 

världsklass” Dnr: 025-634-2014. Remisstiden sträcker sig till 

den 10 september 2014.  

 

Stadsdelsförvaltningen instämmer i stadsledningskontorets 

förslag till beslut enligt tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

Dnr 025-634/2014. 

 

Sedan stadens gemensamma vision om Ett Stockholm i 

världsklass 2030 togs fram under 2006 och 2007 har omvärlden 

förändrats och därmed också stadens långsiktiga förutsättningar. 

Befolkningstillväxten har gått betydligt snabbare än beräknat. 

Stockholm kommer att vara en miljonstad redan i början av 

2020-talet, inte år 2030, vilket visionsarbetet utgick ifrån. 

Visionen om det framtida Stockholm är ett strategiskt åtagande 

från Stockholms stads sida för att möta dessa utmaningar. Av 

visionen framgår stadens långsiktiga mål, vilka utmaningar 

staden står inför samt strategier för en långsiktig och hållbar 

utveckling.  

 

Den snabba tillväxten skapar än större utmaningar för att 

planera framtidens Stockholm och tillgodose alla de olika behov 

och önskemål dagens och morgondagens invånare har. Målet är 

ett Stockholm med hög livskvalitet för invånare i olika åldrar 

och med vitt skiftande bakgrunder. Det gäller att värna det goda 

i Stockholm – de offentliga rummen, närheten till naturen, 

Mälaren och Saltsjön, och hög kvalitet i offentligt finansierad 

service – samtidigt som nya bostadsområden byggs; med god 

kollektivtrafik, där man med trygghet kan åldras eller låta 

barnen växa upp, och där det finns förskolor och skolor. 

 

I detta tjänsteutlåtande beskrivs kortfattat revideringen inom 

olika områden och motivering till de förändringar som föreslås. 

Den föreslagna revideringen av Vision 2030 – ett Stockholm i 

världsklass redovisas som helhet i detta ärendes bilagor.  
 

Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 juli 2014. 

Dnr 2014-369-1.5.1. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade att ärendet 

skulle bordläggas. 

 

Ledamot Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) yrkade bifall till  

socialdemokraternas förslag. Vice ordförande Stefan Nilsson 

m.fl. (MP) och ledamot Jaime Barrios m.fl. (V) anslöt sig till 

socialdemokraternas förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde först förslaget om att avgöra ärendet idag 

mot förslaget att bordlägga ärendet.  

Ordföranden fann att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden ställde därefter de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   

Program för HBTQ-frågor 2014-2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna tjänsteutlåtandet som 

svar på remissen och översända densamma till 

kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

I ärendet svarar förvaltningen på en remiss som handlar om att 

ta ställning till bifogade program för stadsövergripande HBTQ-

arbete. Målet för programmet är att säkerställa att stadens 

medarbetare har erforderlig kompetens om HBTQ –frågor och 

därmed skapa förutsättningar för en bra service, rättssäker 

myndighetsutövning och ett gott bemötande. 

Förvaltningen anser att det är önskvärt med ökad kunskap i 

HBTQ-frågor men att utbildningsinsatserna ska vara samma för 

alla inom staden, förslagsvis webbaserad och inte ske nämndvis.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 juli 2014. 

Dnr 2014-364-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) yrkade bifall till 

vänsterpartiets förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag 

till yttrande. 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  

 

 

Äntligen får vi på remiss ett förslag till program/policy för 

HBTQ-frågor. Oppositionspartierna har under mandatperioden 

motionerat till kommunfullmäktige i frågan.  

 

Vi vill att programmet kompletteras med ett barn- och 

ungdomsperspektiv.  Förskola, skola, öppen förskola, parklek, 
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fritidsgård, preventionsenhetens verksamhet, 

ungdomsmottagningarna etc. spelar viktig roll i hur barn i 

regnbågsfamiljer blir bemötta och synliggjorda och vilket stöd 

HBTQ-ungdomarna får i sitt identitetssökande. 

 

Det är viktigt att den kompetensutveckling för personalen som 

behövs inte begränsas till lagstiftningsfrågor. Att ha ett HBTQ-

perspektiv på verksamheten innebär inte enbart att känna till och 

följa lagar mot diskriminering. Att följa lagar måste vara 

grundläggande för all offentlig verksamhet. Ett HBTQ-

perspektiv handlar om att synliggöra gruppen HBTQ-personer 

och också bedöma om verksamheten är utformad på ett sätt som 

inte missgynnar denna grupp. Vi välkomnar att det ska finnas 

avsnitt om normkritik, då normkritik är grundläggande för att 

kunna förstå strukturell diskriminering. 

 

För att programmet ska få genomslag måste en konkret 

genomförandeplan tas fram. Utbildningarna måste uppföljas och 

verksamheternas integrering av HBTQ-fokus utvärderas.  

 

Varken i remissen eller i förvaltningens tjänsteutlåtande nämns 

någonting om samarbete med RFSL, Riksförbundet för 

homosexuellas, bisexuellas, transpersoners och queeras 

rättigheter. De har en unik kännedom om HBTQ-personers 

levnadsförhållanden och kan säkert bidra med många insikter 

till stadens arbete och medverka i stadens utbildningar.   

 

Med stöd från RFSL kan staden även HBTQ-certifiera sina 

verksamheter, med mål att bli den första HBTQ-certifierade 

huvudstaden i hela världen. 

 
Särskilt uttalande 1 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Det är hög tid för att Stockholm får ett HBTQ-program. Men 

programmet är otroligt tunt, och får snarast ses som en 

förklaring.  Det stannar vid en målformulering och ansvaret 

läggs i praktiken på alla chefsnivåer i staden att se till att det 

följs. Det är förstås helt otillräckligt. När diskriminering och 

olikhet i bemötande är själva grundproblemet behövs helt andra 

åtgärder. Annars är risken stor att det inte leder någon vart alls.  

 

Vi kan inte nog instämma i behovet av att bryta ner programmet 

i särskilda aktiviteter. Det behövs också indikatorer för att 

kunna mäta hur arbetet går framåt. Vi anser att förslaget bör 

omarbetas och bli mycket mer konkret. Särskilt viktigt är också 

att alla utbildningsinsatser som görs håller hög kvalitet.  
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Vi ser gärna att det heter HBTQ-program och inte HBT-

program, vilket föreslagits av stadsledningskontoret.  
 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Det är positivt att Stockholms stad kommer med förslag till 

policy och program för HBTQ-frågor och att det implementeras 

i stadens alla verksamheter. Det är också viktigt att det finns en 

samsyn i frågan när till exempel näringsidkare bemöter 

besökare, turister och boende. Det är vidare självklart att 

programmet/policyn ställer samma krav på alla verksamheter 

som finansieras av kommunen oavsett driftsform. 

 

Det är viktigt att återkommande utbildningar ges för de 

anställda. Förvaltningen föreslår centralt anordnade utbildningar 

vilket kan vara en fördel. Det behövs också en strukturerad 

uppföljning och utvärdering av programmet.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

28 augusti 2014 
Blad 20 

 
§ 13   

Program för område vid västra Valhallavägen – SDp 
2012-08809 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bland annat 

Östermalms stadsdelsnämnd med anledning av ett program för 

västra Valhallavägen. Syftet med programmet är att möjliggöra 

ny markanvändning för ca 700 nya bostäder med publika lokaler 

i bottenvåningarna samt, två idrottshallar, förskola, en 

grundskola samt eventuellt ett gymnasium. Planen har också för 

avsikt att skapa nya och upprustade torg och parker i området 

samt en upprustad och attraktiv stadsmiljö längs Valhallavägen 

med trädplanteringar och gång- och cykelstråk. 

 

Stadsdelsförvaltningen är i huvudsak positiv till den föreslagna 

utvecklingen av Västra Valhallavägen men framför synpunkter 

på förskolor/skolor, specialbostäder, parker och grönområden 

samt Valhallavägens utformning. 

 

Stadsdelsförvaltning har fört fram ett behov av cirka 10 

avdelningar förskola. Detta är ett preliminärt behov. 

Förvaltningen föreslår att projektet ser över ytanvändningen för 

att se om det är möjligt att öka förskolegårdarnas yta och i så 

fall även ser över om det är möjligt att öka ytan för lek inom 

projektområdet eller i dess närområde.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 augusti 2014. 

Dnr 2012-467-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) yrkade bifall till socialdemokraternas 

och vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 1 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

1. att åberopa och överlämna förvaltningens förslag: 

 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Vi föreslår att programförslaget omarbetas så att det 

bostadsområde som planeras vid västra Valhallavägen blir en 

attraktiv plats att bo och vistas vid. Valhallavägen är i nuläget 

en tungt  

trafikerad, förorenande och bullrande trafikled som kraftigt 

försämrar livsmiljön i närområdet men med Norra länkens 

öppnande har situationen stor potential att förbättras och vi har 

möjlighet att skapa en väg dimensionerad för stadstrafik, 

inklusive cyklister och gångtrafikanter. Om Valhallavägens 

bilfrämjande utformning inte anpassas efter naturens villkor och 

stadens täthet riskerar vi en situation där människor fortsätter att 

färdas ovan jord istället för att välja tunneln såsom var syftet 

med Norra Länken. Vi riskerar också att boende inte bara 

fortsätter andas förorenad luft utan att denna luft ytterligare 

försämras om biltrafiken inte anpassas efter områdets förtätning. 

Det är inte ofta vi ges den här typen av möjligheter att i grunden 

förändra en stadsdel, men nu har vi chansen. Vi vill se ett 

programförslag som tar hänsyn till och främjar de som bor, går 

och cyklar längs med nya västra Valhallavägen. 

 

Norra länkens byggande öppnar för möjligheten att ytterligare 

förtäta Stockholms innerstad och utnyttja centrala ytor som i 

nuläget till stor del används för biltrafik och parkering. Det är 

därför såväl visionslöst som bakåtsträvande att det aktuella 

program som lagts fram av  

 

Stadsbyggnadsnämnden föreslår en utvidgning av 

Valhallavägen med ytterligare två bilfält. I samma 

programförslag konstateras vidare att miljökvalitetsnormer för 

PM10 och NO2 med all säkerhet kommer överskridas och 

fortsätta försämra luften för de som nu bor och de som kommer 

att bo i området efter färdigställandet. Vattnet i Brunnsviken 

riskerar ökade utsläpp vilket hotar de badplatser som idag är till 

stor glädje för många i innerstan, särskilt en varm sommar som 

denna. Att lägga fram ett programförslag som detta år 2014 är 

knappast i linje med ambitionen om att vara en stad i 

världsklass. 
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Reservation 2 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att i huvudsak tillstyrka kontorets förslag till yttrande och beslut 

och därutöver anföra följande. 

 

Remissen från stadsbyggnadskontoret avser ny markanvändning 

för ca 700 nya bostäder, 2 idrottshallar, förskola, grundskola 

samt publika lokaler i gatuplan. Området, västra Valhallavägen, 

är idag delvis bebyggt med främst bostäder och 

studentlägenheter och innehåller mycket parkmark. Förslaget 

innebär en delvis drastisk minskning av grönytan till förmån för 

en ny stenstad både i front mot Valhallavägen och i området 

därbakom upp mot den förkastningsbrant som präglar området.  

 

Vi är mycket positiva till att det byggs lägenheter men vill 

understryka vikten av olika boendeformer och främst 

hyreslägenheter. Planering måste ske för olika typer av boenden 

t.ex. gruppbostäder för personer med funktionsnedsättning. Vi 

slår vakt kring de planerade förskolorna och skolorna i området 

och lyfter fram dels att dessa skall vara tillräckligt många dels 

att barnen ska erbjudas nödvändigt stora lekytor/skolgårdar 

utomhus. Området är mycket lämpligt för nya studentlägenheter 

som bör läggas in i planeringen.  

  

Det nya området kommer att präglas av flera stycken höga hus 

som dels är spännande och inbjudande t.ex. i Roslagstullsbacken 

men också kan förändra stadens siluett som framför och vid 

sidan av studenthemmet Nyponet. Den arkitektoniska 

utformningen med omväxlande höga och mindre höga hus samt 

terrasseringen av förkastningssluttningarna är mycket 

intresseväckande och bör bidra till områdets attraktivitet. Hela 

stråket utefter Valhallavägens norra sida från den nya 

Esplanadplatsen vid Odengatan ned till Roslagstull täcks av 

dubbla rader av alléträd. Det är mycket positivt och vackert. 

Esplanadplatsen är tilltalande med sina många träd men den 

omges av trafik på båda sidor vilket är mindre bra. 

  

I höst öppnar Norra länken vilket förhoppningsvis innebär 

mindre trafik på Valhallavägen. Enligt det här förslaget kommer 

trafiken på Valhallavägen mot Roslagstull i stället för som idag 

vid Surbrunnsgatan ledas över på andra sidan gatan vid 

Odengatan. Det innebär att parken mellan Odengatan och 

Surbrunnsgatan tas bort och ersätts med fem filer trafik. För de 
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boende på denna sida av Valhallavägen innebär förslaget en 

försämring med ökad trafik trots länkens öppnande. Här ser vi 

det som nödvändigt att genomföra någon slags trafikreglering 

för att minska trafikströmmen och därmed sammanhängande 

buller och luftföroreningar. Det kan vara begränsning av 

genomfartstrafik, dubbdäcksförbud och flyttning av bussarna 

från Östra station till den planerade T-banestationen vid Albano 

eller Danderyd. Vi föreslår också att även denna sida av 

Valhallavägen planteras med alléträd denna gång i en enkel rad.  

 

Efter besök i området inser man att den föreslagna 

byggprocessen blir mycket omfattande och kommer att ta lång 

tid varför vi önskar lyfta fram miljöaspekten i själva byggandet. 

Det är viktigt att stor hänsyn tas till de boende under denna tid.  

 

Vi saknar en närmare redovisning av 

kollektivtrafikförsörjningen. Endast en fråga om busskörfält 

finns med. Denna fråga bör ses mot bakgrund av att stora 

ytparkeringar bortfaller enligt förslaget. En ny underjordisk 

parkeringsplats tillkommer dock. En analys om bussterminalen 

vid Östra station bör finnas med i det här sammanhanget. Det är 

viktigt med en lokal bussförbindelse i området inte minst med 

tanke på de stora nivåskillnaderna. Vid Östra station finns T-

bana. 

 

Kommersiell service och dagligvaruhandel är idag kraftigt 

underdimensionerat i området. Vi lyfter fram vikten av en 

planering på detta område med tillgång tidigt i byggprocessen så 

att boendet fungerar från början.  

 

Stadens utvecklingsstrategi för hållbar tillväxt innefattar bl.a. att 

stärka centrala staden. En tät stad främjar hållbart resande och 

offentlig miljö av hög kvalitet. Det här förslaget är ett steg i 

denna riktning. Nackdelen är färre grönytor. Tätare bebyggelse 

kommer också att påverka luftkvalitet och buller. Vi ställer oss 

dock ändå i huvudsak bakom förslaget kompletterat med de 

synpunkter som här framförts.    
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§ 14  

Samråd om förslag till detaljplan för Guldfisken 18, i 
stadsdelen Östermalm – SDp-2014-03802 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har inbjudit bland andra Östermalms 

stadsdelsförvaltning till samråd om förslag till detaljplan för 

Guldfisken 18.  Planen syftar till att bekräfta ombyggnation till 

bostäder samt tillkommen tak- och gårdsutbyggnad. 

Förvaltningen har inga synpunkter på detaljplaneförslaget. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 augusti 2014. 

Dnr 2014-479-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Skrivelse av Stefan Nilsson m.fl. (MP) – Fairtrade 
diplomering 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad. 
 
Ärendet 

Miljöpartiet de gröna (MP) har i bilagda skrivelse till 

stadsdelsnämnden förslagit att stadsdelsnämnden beslutar 

att ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att utreda hur Östermalm 

kan bli Sveriges första Fairtrade-diplomerade stadsdel. 

(MP) vill att Östermalms stadsdelsnämnd och förvaltning går 

före och arbetar för att bli en Fairtrade-diplomerad stadsdel. 

Genom att bli Fairtrade-diplomerad skulle stadsdelen enligt 

skrivelsen visa att det är fullt av möjligheter att arbeta mer 

medvetet och strukturerat med frågor som rör etisk konsumtion. 

Som (MP) skriver ges numera utrymme i lagen om offentlig 

upphandling att ställa sociala villkor i upphandlingar. 

Kommunfullmäktige har bl.a. med hänsyn till detta enligt beslut 

2014-02-17 reviderat Stockholms stads upphandlingspolicy och 

dess tillämpningsanvisningar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2014. 

Dnr 2014-349-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) yrkade bifall till socialdemokraternas 

och vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 1 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att bifalla skrivelsen 
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att göra en framställan till kommunfullmäktige om att 

Stockholms stad ska bli en Fairtrade City 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Det är förenligt med kommunallagen att vara en Fairtrade City 

och att ta olika slags sociala hänsyn vid offentlig upphandling. 

Östermalms stadsdelsnämnd bör gå före och bli en Fairtrade-

diplomerad stadsdel. Östermalm är med sitt invånarantal större 

än många av de 62 svenska kommuner runt om i Sverige som 

idag är diplomerade. Genom att bli Fairtrade-diplomerad visar 

stadsdelen att det är fullt av möjligheter att arbeta mer medvetet 

och strukturerat med frågor som rör etisk konsumtion. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut  

 

Att bifalla skrivelsen och därutöver anföra följande. 

 

Östermalm skulle kunna arbeta för att bli ett pilotprojekt i 

staden. Om man väljer att ta det steget så handlar det om att 

aktivt arbeta för en konsumtion som är etisk och socialt hållbar. 

Många av de varor som köps av den offentliga sektorn har sitt 

ursprung på världsmarknaden, varav en del är producerade på 

ett sätt där mänskliga rättigheter och trygga arbets- och 

levnadsvillkor åsidosätts. 

 

Som stadsdel kan man ta ansvar genom att ställa krav på de 

saker vi köper in. Hur tillverkas till exempel de arbetskläder 

som köps in för anställda. Vem plockar kaffet som vi häller i 

våra maskiner, och under vilka villkor? Vilka råvaror används 

på förskolor och äldreboenden. 

 

Östermalms stadsdel är en stor arbetsgivare och genomför en del 

upphandlingar. Ett steg mot att göra Östermalm till en 

Fairtradestadsdel är genom dessa. Det finns regleringar som 

hindrar att ställa krav på en viss märkning i upphandlingar. 

Däremot finns det inga hinder för att ställa krav på rättvis 

handel. Ett sätt att formulera ett sådant krav är att det som köps 

har tillverkats i enlighet med ILO:s (FN:s fackorgan för 

arbetsfrågor) åtta grundläggande konventioner om mänskliga 

rättigheter i arbetslivet. 
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§ 16  

Skrivelse Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) - aktiviteter 
för personer över 65 år  

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad. 
 
Ärendet 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) föreslår i bifogad skrivelse att 

förvaltningen utreder huruvida personer som fyllt 65 år även i 

fortsättningen kan delta i aktiviteter utanför äldreomsorgen. 

Förslagsställarna menar att en person som har aktivitet 

motsvarande Arbetscentrum är hänvisad till äldreomsorgens 

dagverksamhet efter att de fyllt 65 år.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2014. 

Dnr 2014-351-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Månadsprognos per juli 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner en 

budget i balans. Smärre avvikelser återfinns inom äldreomsorg, 

administration samt socialtjänst. 

Dnr 2014-060-1.2.1. 
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§ 18   

Uppföljning av stadens lex Sarah rapportering år 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

I juni 2013 antog Kommunfullmäktige i Stockholms stad 

riktlinjer för lex Sarah som ska ligga till grund för en gemensam 

hantering i staden av det lagstadgade ansvaret att rapportera 

missförhållanden och att anmäla allvarliga missförhållanden till 

tillsynsmyndigheten Inspektionen för vård och omsorg (IVO).  

 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät 

till samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade 

missförhållanden under år 2013. 

Dnr 2014-421-1.2.1. 
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§ 19   

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) – 
tillsyn vid Linnégården  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har under år 2014 fått i 

uppdrag att genomföra tillsyn av socialnämndernas ansvar för 

särskilt boende för äldre enligt socialtjänstlagen (2001:453). 

IVO ska granska att socialnämnderna säkerställer att den 

enskildes bedömda behov av stöd och hjälp tillgodoses. IVO ska 

redovisa sitt uppdrag till Regeringskansliet 

(Socialdepartementet) senast den 31 oktober 2014. 

 

IVO har gjort tillsyn vid Linnégården, Östermalms 

stadsdelsnämnd. Redovisning av tillsynen återfinns i ärendets 

bilaga. 

Dnr 2014-423-7. 
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§ 20   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för  

funktionshinderfrågor den 14 augusti 2014. 
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§ 21   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 11 augusti 2014. 
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§ 22   

Anmälan av promemoria 2014-08-28 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Från och med den 14 maj 2014 till och med den 3 juni 2014 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige och 

Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 26 maj 

2014 (utdrag) 

§ 13 Bolagisering av stadens renhållningsverksamhet – 

överföring av verksamheten från trafik- och 

renhållningsnämnden till ett nytt bolag inom Stockholm Vatten-

koncernen. Genomförandebeslut. 

§ 14 Alternativ lokalisering för oljeverksamheten vid Loudden 

(utl. 2014:57) Dnr 303-487/2014. 

§18 SISAB:s nybyggnation av skola i Norra Djurgårdsstaden. 

Inriktningsbeslut (utl. 2014:61) Dnr 308-296/2014 

§ 26 Program för att motverka hemlöshet i Stockholms stad 

2014-2019. Förslag från socialnämnden (utl. 2014:69) Dnr 325-

180/2014 

§ 27 Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt 

kontroll av receptfria läkemedel. Förslag från socialnämnden 

(utl. 2014:70) Dnr 329-1800/2013 

 

B. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 

Protokoll från socialnämndens, tillståndsutskottet, sammanträde 

den15 maj 2014  

Protokoll i sin helhet. 

 

C. Meddelande från Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Protokoll från miljö- och hälsoskyddsnämnden, sammanträde 

2014-06-17  

§ 20 Miljö och miljövanor i Stockholm 2013, rapport om 

enkätundersökning. Dnr 2014-7885. 

 

D. Skrivelser, rapporter m.m. 

Skrivelse 8 juni 2014 till stadsdelsnämnden angående protest 

mot den planerade/genomförda indragningen av busslinje 4:s 

hållplatser på Banérgatan och vid Sophiahemmet samt att 

rondellen Banérgatan/Valhallavägen ser bedrövlig ut, en 

upplagsplats för ”diverse”. Dnr 2014-170-1.5.1. 
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Brev den 30 maj 2014 angående datorer till funktionshindrade. 

Dnr 2014-2-1.2.3. 

Brev den 4 juni 2014 angående svar på yttrande till IVO, 

kommunal sjukvård. 

Brev den 8 juni 2014 angående sysselsättning till 

funktionshindrade. 

 

E. Domar och beslut 

Förvaltningsrätten i Stockholm, allmänna avdelningen  

DOM 2014-05-27, mål nummer 15724-13, enhet 11. 

Laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-06-13, §13. Förvaltningsrätten 

avslår yrkandet om muntlig förhandling. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2014-06-30, mål nummer 2724-14. 

Laglighetsprövning, fråga om prövningstillstånd. 

Förvaltningsrätten i Stockholm dom den 4 april 2014 mål nr 

4630-13. 

Kammarrätten meddelar inte prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens avgörande står därför fast. 

BESLUT 2014-06-30 mål nummer 2725-14. 

Laglighetsprövning, fråga om prövningstillstånd. 

Förvaltningsrätten i Stockholm dom den 4 april 2014 i mål nr 

4633-13. 

Kammarrätten meddelar inte prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens avgörande står därför fast. 

BESLUT 2014-06-30, mål nummer 2726-14. 

Laglighetsprövning, fråga om prövningstillstånd. 

Förvaltningsrätten i Stockholm dom den 4 april 2014 i mål nr 

4634-13. 

Kammarrätten meddelar inte prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens avgörande står därför fast. 
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§ 23   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2014-062-1.1. 

 

Ärendegrupp i dele-
gations-ordningen 

Datum Beslut 

4.1. 

Besvara förvaltnings-

remisser från stads- 

byggnadskontoret. 

 

2014-06-18 

 

Remissvar i bygglovs- 

ärende avseende grillkiosk 

(befintlig), Erik Dahl-

bergsgatan 42, 

Ladugårdsgärdet. 

Dnr 2014-410-1.5.3. 

4.1. 

Besvara förvaltnings-

remisser från stads- 

byggnadskontoret. 

 

2014-06-18 

 

Remissvar i bygglovs- 

ärende avseende anpass-

ning av lägenhet för 

skolverksamhet, Karlavä-

gen 111, Östermalm. 

Dnr 2014-402-1.5.3. 

4.1. 

Besvara förvaltnings-

remisser från stads- 

byggnadskontoret. 

 

 

2014-07-23 

 

Remissvar i bygglovs- 

ärende avseende 

uppförande av laddstation 

för eldrivna bussar, linje 

73, Gasverksvägen.  

Dnr 2014-451-1.5.3. 

3.23 

Disciplinpåföljd i form 

av skriftlig varning 

enligt AB § 11 moment 

1. 

 

2014-05-22 

 

Skriftlig varning tilldelad 

förskollärare vid Gärdets 

förskolor för bristande pro-

fessionellt bemötande av 

kollegor och bitr. 

enhetschef.  

Dnr 2014-375-2.3.4. 
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§ 24   

Information från stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektören Teenie Bennerholt informerade 

stadsdelsnämnden om följande: 

 

Under sommaren har nämndens verksamheter fungerat bra. 

Ett strömavbrott ägde rum vid Rio vård- och omsorgsboende 

vilket är anmält i förvaltningens system för risk- och 

incidentrapportering. 

 

Miljöförvaltningen har gjort inspektioner i förskolorna avseende 

ventilation och luft. En del föreläggande om brister finns vilket 

förvaltningens lokalindentent arbetar med tillsammans med 

fastighetsägarna för förskolorna. Förvaltningen återkommer till 

nämnden med vidare rapport i ärendet vid senare tillfälle. 

 

Lördagen den 30 augusti 2014 genomför Svenskarnas Parti en 

demonstration med start vid Gustaf Adolfs torg. Polistillstånd 

har getts. En motdemonstration kommer att genomföras i 

Kungsträdgården. Polistillstånd har getts. 

Stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm och 

Östermalm håller sig informerade tillsammans med stadens 

socialförvaltning. Fältassistenter kommer att finnas på plats. 

 

Insatser från Stockholms stad avseende fattiga EU-medborgare 

fortsätter. Från och med 1 september 2014 finns inom 

socialförvaltningen en projektledare för samordning av det 

sociala arbetet med fattiga EU-medborgare i staden. 

De bosättningsplatser, parker m.m., är ett problem som 

markägare och polis handhar.  

Möten sker regelbundet mellan innerstadens 

stadsdelsförvaltningar. Nu i augusti har man sett en ökning av 

fattiga EU-medborgare i staden. 
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§ 25   

Övriga frågor 

Fråga 

Birgit Marklund Beijer (S) ställde fråga kring Arbetscentrum. 

Har alla brukare som deltagit i verksamheten fått plats vid annan 

dagverksamhet inom staden? 

 

Avdelningschef Jan Rönnberg svarade att samtliga deltagare har 

erbjudits plats, alla utom en har tackat ja. Personen som tackat 

nej har frivilligt avstått från vidare placering. 

 
Fråga 

Maria Antonsson (MP) ställde fråga om Banérportens paviljong 

i Gustav Adolfs parken. 

 

Ordföranden Therese Carlborg (M) svarade att tillstånd är 

beviljat och ärendet ligger hos trafikkontoret. 

 
 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

 

Skrivelse från Stefan Nilsson m.fl. (MP) om ursprungsmärkning 

av kött i förskolor och på äldreboenden. 
 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 

 

 

 

 
 


